
PROTOKÓŁ Nr XVII/08 
z XVII sesji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 
w dniu 28 stycznia 2008r. 

 
Stan Radnych – 21, obecnych – 18, nieobecni radni: Krzysztof Krzy Ŝanowski, Janusz Rautszko, 
Józef Świerczy ński. 
 
Sesja rozpocz ęła si ę o godz. 12:00. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
 
Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący Rady Miasta  - przywitał zebranych, stwierdził wymagane 
kworum i otworzył sesję, z następującym porządkiem obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Wnioski i zapytania zgłaszane w imieniu mieszkańców osiedla przez Przewodniczącego Rady 

Osiedla Pilska-Raciborki. 
4. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Szczecinek na lata 2008-2017. 
5. Uchwała w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
poŜytku publicznego i wolontariacie na rok 2008.  

6. Uchwała w sprawie Regulaminu określającego wysokość stawek dodatków, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw oraz wysokość nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 
nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Miasto Szczecinek w roku 2008. 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany granic Miasta Szczecinek. 
8. Uchwała w sprawie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego  

w prawo własności. 
9. Uchwała w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej. 
10. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  terenu „Limanowskiego” w Szczecinku. 
12. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu „Parkowa” w Szczecinku. 
13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  terenu „Winniczna” w Szczecinku. 
14. Uchwała w sprawie upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Miasta Szczecinek do wykonywania 

czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Miasta Szczecinek. 
15. Uchwała w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 
16. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XI/92/07 Rady Miasta Szczecinek z dnia 18 czerwca 

2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie kamienia pamiątkowego. 
17. Uchwała w sprawie współpracy Miasta Szczecinek z Samorządem Soderhamn. 
18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Szczecinek. 
19. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
20. Wnioski i zapytania Radnych. 
21. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.2. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
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Przewodnicz ący RM Wiesław Suchowiejko – zapytał o uwagi do protokołu z sesji RM z dnia 
17.12.2007r. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem w/w 
protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 18 głosami „za” jednogłośnie przyjęła protokół z sesji RM z dnia 
17.12.2007r.  
 

Ad.3. Wnioski i zapytania zgłaszane w imieniu miesz kańców osiedla przez Przewodnicz ącego 
Rady Osiedla Pilska-Raciborki.  
 

Janusz Jasi ński Przewodnicz ący Rady Osiedla - zgłosił uwagę do projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do zmiany granic Miasta Szczecinek, wyraŜając stanowisko, Ŝe jeśli Miasto chce 
ponosić nowe dodatkowe koszty, moŜe wpierw powinno wywiązać się ze zobowiązań wobec juŜ 
istniejących osiedli i terenów, np.: Pilska, Marcelin, Centrum, gdzie wiele jest jeszcze do zrobienia. 
Zdaniem Przewodniczącego Rady Osiedla poruszanie się po mieście przypomina poruszanie się po 
polu minowym – ze względu na liczne psie odchody. UwaŜa on, Ŝe wpierw naleŜy zainwestować  
w rozwiązanie bieŜących problemów, a nie tworzyć ich kopie i nowe fronty walki. Powołał się na opinie 
mieszkańców Trzesieki, którzy nie chcą przyłączenia tej miejscowości do Szczecinka.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – zwrócił uwagę, Ŝe wypowiedź Przewodniczącego Rady Osiedla 
nie jest związana z punktem porządku obrad, który przewiduje jego wystąpienie. Taka wypowiedź 
Przewodniczącego nie mieści się w kompetencjach Rady Osiedla. Jest to zdanie Pana Jasińskiego, 
który jak kaŜdy inny mieszkaniec moŜe przedstawić je np. na łamach lokalnej prasy. Statut Miasta nie 
przewiduje wolnej trybuny. Ocena przedstawiona przez Pana Jasińskiego interesuje Burmistrza  
o tyle, Ŝe jest on jednym z mieszkańców Szczecinka. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - stwierdził, Ŝe przed udzieleniem głosu Panu 
Jasińskiemu nie znał treści jego wystąpienia. 
 
Andrzej Bratkowski radny - wyraził pogląd, Ŝe wypowiedź Burmistrza jest niegrzeczna, poniewaŜ 
zdaniem radnego wystąpienie Pana Jasińskiego miało jednak związek z problemami Osiedla Pilska-
Raciborki i dotyczyło kwestii finansowych tego Osiedla. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – zwrócił uwagę, Ŝe dyskusja nad projektem uchwały  
w sprawie zmiany granic Miasta przewidziana jest w pkt. 7 i przystąpił do realizacji części 
uchwałodawczej porządku obrad. 
 

Ad.4. Uchwała w sprawie przyj ęcia Strategii Rozwoju Miasta Szczecinek na lata 200 8-2017. 
 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM  – przypomniał, Ŝe radni otrzymali projekt uchwały. 
Poinformował, Ŝe nieobecny na sesji radny Janusz Rautszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Samorządności przekazał mu, iŜ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Roman Matuszak radny – zastrzegając, iŜ nie kwestionuje tego, Ŝe Strategia jest bardzo waŜnym 
dokumentem zgłosił następujące uwagi i wnioski: 
− str. 50 Strategii, projekt 1.3.5. „budowa zakładu odzysku i unieszkodliwiania odpadów”: wniosek  

o dopisanie daty realizacji inwestycji – „do 2010”; 
− str. 92 Strategii projekt „warunki Ŝycia mieszkańców” pkt 5 – budowa cmentarza i lapidarium: 

zamiast określenia terminu jako „do ustalenia” zapisać datę realizacji inwestycji „do 2010r.”; poza 
tym w pkt. 2 nie przewidziano modernizacji koszarowców; 

− str. 50 Strategii projekt 1.3.6. „minimalizacja uciąŜliwości zakładów przemysłowych” – nie 
przewidziano tu budowy stałego monitoringu immisji w Szczecinku ani stałych badań atmosfery 
nad miastem, naleŜy zastanowić się, czy taka instalacja w centrum miasta mogłaby powstać. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - odnosząc się do wniosku dotyczącego składowiska odpadów 
wyjaśnił, Ŝe nie jest wpisana data, poniewaŜ dziś jeszcze nie wiadomo, czy inwestycja ta będzie 
realizowana przez Miasto. Strategia jest dokumentem ogólnym, dlatego nie precyzuje dokładnego 
terminu. Jeśli chodzi o cmentarz to do 2010r. Miasta nie będzie stać na budowę nowego po drugiej 
stronie torów. Inwestycja ta będzie musiała być etapowana. Odnośnie monitoringu zanieczyszczeń 
atmosfery nad miastem nikt z radnych wcześniej takiego zapotrzebowania nie zgłaszał. Zdaniem 
Burmistrza jest to niepotrzebne. Wykonywany jest monitoring losowy i to wystarczy. Miasto  
o aspiracjach turystycznych nie powinno w centrum eksponować takiej informacji. Na razie nic nie 
wskazuje na przekraczanie dopuszczalnych norm. Poza tym zdaniem Burmistrza nie warto kłócić się  
o poszczególne elementy Strategii, poniewaŜ jej uszczegółowienie znajduje się w WPI. Nawiązując do 
modernizacji koszarowców Burmistrz wyjaśnił, Ŝe Miasto jest właścicielem dwóch budynków 
koszarowych a ZGM jednego. ZGM pewien projekt szykuje, natomiast jeden z budynków naleŜących 
do Miasta nie nadaje się do adaptacji na cele mieszkaniowe. Drugiego teŜ raczej Miasto nie 
zaadaptuje na budynek komunalny. Przewidywana jest raczej ich sprzedaŜ. 
 
Andrzej Bratkowski radny – zwrócił uwagę, Ŝe sesja jest po to, by wszyscy radni mogli wyrazić 
swoje zdanie, i nie chodzi tu o politykę. Radny przypomniał, Ŝe o zamontowanie tablicy w centrum 
miasta, informującej o stanie immisji, postuluje juŜ od kilku lat, gdyŜ jego zdaniem takie urządzenie 
jest potrzebne.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zadał pytanie dotyczące str.67 Strategii i projektu 
związanego z turystyką, rekreacją i sportem:” powołanie szczecineckiej rady sportu” koszt 10tys. zł. 
Zdaniem Przewodniczącego RM na samo powołanie takiej rady sportu jest to koszt znacznie 
przesadzony. Czy taka rada jest potrzebna, skoro funkcjonuje Komisja Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki, zajmująca się sportem bardzo profesjonalnie oraz skoro działa dodatkowo zespół 
szkoleniowo-konsultacyjny. Przewodniczący RM postuluje, aby taka rada sportu w ogóle nie powstała, 
a jeśli jednak ma powstać – to bezkosztowo.  
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki - poinformował, Ŝe 
szczecineccy trenerzy chcą powołania rady sportu, ale rzeczywiście Ŝadne koszty nie są tu potrzebne. 
Spotkania odbywałyby się raz na pół roku. Ma to być gremium ok.20 osób - ciało o charakterze 
typowo doradczym. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe rada sportu ma zastąpić zespół szkoleniowo-
konsultacyjny. Jest to juŜ sprawa przesądzona. Nie musi być do tego uchwały Rady Miasta poniewaŜ 
jest to ciało doradcze przy Burmistrzu. W róŜnych kwestiach dotyczących szczecineckiego sportu 
naleŜy uzyskać konsensus. Rada sportu, o szerokiej reprezentacji moŜe w tym pomóc.   
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - uznał sprawę za wyjaśnioną. Zadał kolejne pytanie 
dotyczące zapisów na str.68 Strategii –  termomodedernizacja przedszkola koszt 300 tys. zł. 
natomiast termomodernizacja dwóch szkół 2,9 mln zł. – czemu taka duŜa róŜnica w kosztach i czy 
faktycznie wystarczy 300 tys. zł na modernizację przedszkola. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz - wyjaśnił, Ŝe to koszty orientacyjne. Przedszkole nie będzie jednak 
ocieplane, a szkoła tak, stąd róŜnica. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zapytał o zadanie na str. 71 Strategii pkt 4 – tworzenie 
laboratoriów językowych w szkołach. Nauczyciele byli tym zaskoczeni. Coś takiego było tworzone  
w latach 70-tych i ten pomysł wówczas porzucono, gdyŜ się nie sprawdził. Przewodniczący wcześniej 
skonsultował się z Panią Dyrektor ZBSiP i zaproponował zmianę zapisu: w miejsce w/w laboratorium 
językowego wpisanie „komputeryzacja szkół i rozwój e-learningu”. 
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Przewodniczący RM zapytał takŜe o zapisy na str.72 Strategii: pozyskiwanie nauczycieli do nauki 
języków obcych – 200 tys. zł rocznie, ale tylko 45 tys. zł na lata 2008-2017 na doskonalenie 
zawodowe kadry pomocy społecznej. Czy nie ma tu błędu w wyliczeniach i czy faktycznie chodzi o 45 
tys. zł na okres 10 lat. 
 
Marta Niewczas Kierownik MOPS – wyjaśniła, Ŝe kwota 45 tys. zł stanowi wartość wkładu własnego 
Miasta w projekty finansowane z zewnątrz i dotyczy to całego okresu Strategii. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zapytał, czy 100 tys. zł wkładu własnego Miasta do 
projektu finansowanego przez EFS na szkolenie zawodowe nauczycieli wystarczy. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - wyjaśnił, Ŝe chodzi o dopłaty na róŜnego rodzaju szkolenia. Są to 
tylko załoŜenia Strategii, który jest dokumentem ogólnym. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zastrzegł, Ŝe nie moŜna czynić mu zarzutu z tego, Ŝe 
bardzo dokładnie czyta projekty dokumentów, które mają być uchwalane przez Radę Miasta, gdyŜ taki 
jest jego obowiązek. Jeśli Rada juŜ coś uchwala, powinno to być przejrzyste. 
Przewodniczący RM zadał następnie kolejne pytanie dotyczące karty projektu 3.3.4. na str.81 Strategii 
pkt 3 – „pocztówki ze Szczecinka sprzed 1945r.”. Takie samo zadanie pojawia się wcześniej na str.79 
karta projektu 3.3.3. pkt 12. To chyba błąd, skoro to samo zadanie ujmowane jest w Strategii  
w ramach dwóch projektów.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz- stwierdził, Ŝe jego zdaniem chodzi o róŜne zadania, poniewaŜ ich 
wykonanie proponują róŜne podmioty. Do tworzenia Strategii były zaproszone róŜne osoby i róŜne 
podmioty. KaŜdy mógł zgłosić swoje uwagi. Zdaniem Burmistrza jest to kwestia mało istotna. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący – podtrzymał swoje stanowisko, Ŝe wyjaśnienie tej 
wątpliwości jest jednak istotne. 
 
Joanna Powałka Dyrektor ZBSiP- wyjaśniła, Ŝe to ona postulowała o zapisanie realizacji tych 
projektów i Ŝe jeden z nich dotyczy zorganizowania wystawy pocztówek, a drugi wydania zbioru 
pocztówek w formie publikacji. 
 
Bogumił Kłyk Przewodnicz ący Klub u Radnych Platformy Obywatelskiej - poinformował, Ŝe  
w dniu 21.01.2008r. odbyło się spotkanie Klubu Radnych z udziałem Burmistrza i z udziałem osób 
współtworzących Strategię. Na spotkaniu tym padło wiele szczegółowych pytań dotyczących treści 
Strategii i otrzymano na nie szczegółowe odpowiedzi. Strategia jest dokumentem ogólnym i ramowym. 
Klub PO będzie głosował za przyjęciem Strategii. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zaznaczył, Ŝe on takŜe będzie głosował za przyjęciem 
Strategii i za rozwojem Miasta, ale jednocześnie jest za precyzją dokumentów prawnych. 
 
Andrzej Jaszczur radny - zgodził się, Ŝe Strategia jest dokumentem ogólnym, ale za rok, za kilka lat 
moŜe będą się z nim zapoznawać podmioty zewnętrzne i dlatego naleŜy niejasne sformułowania 
doprecyzować. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz –  stwierdził, Ŝe to dokument przedkładany radnym przez 
Przewodniczącego RM a nie przez Burmistrza i Ŝe w takim razie trzeba było go przeczytać przed 
sesją. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - wyjaśnił, Ŝe z przyczyn obiektywnych nie mógł brać 
udziału w pracach nad przygotowywaniem Strategii i dlatego zadaje pytania na sesji.  
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Andrzej Sochaj radny - zaproponował przegłosowania zgłoszonych wniosków i poprawek do 
Strategii.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przypomniał treść zgłoszonych wniosków i przystąpił 
do przegłosowania kolejno kaŜdego z nich: 
− I wniosek: dot. str.50 zadanie „budowa zakładu odzysku i unieszkodliwiania odpadów” – zamiast 

czas realizacji „do uzgodnienia”, zapisać czas realizacji „do 2010r.” 
 
W głosowaniu jawnym Rada 11 głosami „przeciw” przy 11 głosach „za” odrzuciła w/w wniosek, 
 
− II wniosek: dot. str. 92 zadanie „budowa cmentarza miejskiego oraz utworzenie lapidarium byłych 

mieszkańców Szczecinka” - zamiast czas realizacji „do uzgodnienia”, zapisać czas realizacji „do 
2010r.” 

 
W głosowaniu jawnym Rada 11 głosami „przeciw” przy 11 głosach „za” odrzuciła w/w wniosek. 
 
 
− III wniosek dot. str.71 zamiast zadania „laboratoria językowe w szkołach” zapisać: 

„komputeryzacja szkół i rozwój e-learningu”. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 13 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” i 1 głosie „przeciw” 
przyjęła w/w poprawkę. 
 
Roman Matuszak radny - wyraził pogląd, Ŝe Burmistrz nie precyzując w Strategii terminu realizacji 
budowy wysypiska i budowy cmentarza, lekcewaŜy zadania własne gminy. Zdaniem radnego obie 
inwestycje są bardzo waŜne i potrzebne dla Miasta. Poinformował, Ŝe Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości i Szczecineckiej Wspólnoty Samorządowej nie będzie głosował za przyjęciem 
uchwały.  
 
Jacek Chrzanowski Wiceburmistrz – starał się uspokoić obawy radnego Matuszaka przekonując, Ŝe 
Burmistrz zdaje sobie sprawę, iŜ w/w inwestycje są Miastu potrzebne, i dlatego juŜ teraz podejmuje 
szereg działań, by do tych inwestycji się przygotować. Strategia jest natomiast dokumentem ogólnym, 
i nie wymaga dokładnego precyzowania dat realizacji poszczególnych inwestycji. Wiceburmistrz 
odesłał radnego do lektury WPI i Strategii z 2004r., kiedy Wiceburmistrzem był wówczas p. Roman 
Matuszak – zadając pytanie, jakie inwestycje ujęte w tamtej Strategii zostały zrealizowane do 
01.01.2006r., kiedy nowym Burmistrzem został Jerzy Hardie-Douglas.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - poinformował, Ŝe odbył wiele spotkań dotyczących w/w inwestycji 
oraz Ŝe jest w trakcie dokładnego analizowania poruszonych problemów. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag merytorycznych 
przystąpił do głosowania nad uchwałą, z uwzględnieniem przegłosowanej wcześniej poprawki  
w Strategii. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 11 głosami „za” przy 7 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta na lata 2008-2017. 
 

Uchwała Nr XVII/164/08 
 

Ad.5. Uchwała w sprawie programu współpracy Miasta Szczecinek z organizacjami 
pozarz ądowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalno ści po Ŝytku publicznego i wolontariacie na rok 2008.  
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Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Wojciech Knapik Przewodnicz ący Komisji Problemów Społecznych - poinformował, Ŝe Komisja 
po wysłuchaniu pani Beaty Kowal i Burmistrza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z barkiem dalszych uwag przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 18 głosami za podjęła uchwałę w sprawie programu współpracy Miasta 
Szczecinek z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie na rok 2008.  

 
Uchwała Nr XVII/165/08 

 
Ad.6. Uchwała w sprawie Regulaminu określającego wysokość stawek dod atków, 
szczegó łowy sposób ob li czania wynagrodzenia za god ziny pon adwymiarowe  
i god ziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród  i innych świadczeń 
wynikającyc h ze stosunku pracy  nauczyc ieli  w szkołach prowadzonych przez Miasto 
Szczecinek w roku 2008. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki -  poinformował, 
Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, po konsultacji z Przewodniczącym RM  
i mecenasem Czesławem Podkowiakiem proponując wniesienie poprawki w paragrafie 27 ust. 1 
Regulaminu poprzez dodanie zapisu:” z zastrzeŜeniem ust. 4 i ust. 5”. 
  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - wyjaśnił, Ŝe to poprawka mająca na celu 
doprecyzowanie zapisu. 
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego- 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przystąpił do głosowania nad zaproponowaną 
poprawką: 
 

W głosowaniu jawnym rada 18 głosami „za” jednogłośnie przyjęła poprawkę polegającą na dopisaniu 
do paragrafu 27 ust. 1 Regulaminu słów:” z zastrzeŜeniem ust. 4 i ust. 5”. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przystąpił do głosowania nad uchwałą  
z uwzględnieniem przyjętej poprawki. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 18 głosami „za” jednogłośnie przyjęła uchwałę  w sprawie Regulaminu 
określającego wysokość stawek dodatków, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród i innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach prowadzonych przez 
Miasto Szczecinek w roku 2008. 
 

Uchwała nr XVII/166/08 
 

Ad.7. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do zmiany granic Miasta Szczecinek.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
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Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego - 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały.  
 

Roman Matuszak radny - wyraził zdziwienie, Ŝe taki projekt uchwały wpłynął do Rady. Dotychczas 
była moŜliwa współpraca Miasta z Gminą. Uchwała jest próbą skonfliktowania mieszkańców miasta  
z mieszkańcami gminy. Zdaniem radnego moŜna to było zrobić w inny, bezkonfliktowy sposób: 
porozumieć się z Gminą, zrobić wspólne projekty itp. Uchwała rodzi konflikt, gdyŜ nie jest tak, Ŝe 
Szczecinek nie zaleŜy od tego, jak funkcjonuje Gmina. Wysypisko połoŜone jest na terenie gminy. 
Miejsce budowy zakładu odzysku i unieszkodliwiania odpadów teŜ przewidziano na terenie gminy.  
 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - wyraził stanowisko, Ŝe wywód radnego Matuszaka jest niezgodny 
z prawdą, poniewaŜ Burmistrz nie ucieka od trudnych decyzji. Powinny być one jednak przemyślane  
i mądre, logiczne a nie takie, jak się komuś podoba. I zdaniem Burmistrza jego decyzje właśnie takie 
są. Gdyby rozumować tak, jak radny Matuszak, to Ŝadne miasto w Polsce by się nie rozwijało. 
Burmistrz zwrócił uwagę, Ŝe na sali jest Wójt Gminy, który walczy o środki unijne na składowisko 
odpadów. Jeśli nie wyrazi zgody na budowę takiego zakładu, to utraci moŜliwość pozyskania w/w 
środków. Dla Szczecinka zaś alternatywą jest budowa składowiska w gminie Barwice. Poza tym, 
dzisiaj nikt chyba juŜ nie wierzy, Ŝe Świątki i Trzesieka to nadal wioski, a nie dzielnice Szczecinka. 
Granica administracyjna przebiega przez środek miejscowości i chyba nikt z jej mieszkańców nie wie 
dokładnie, w którym miejscu. Mieszkańcy tych miejscowości są beneficjentami miejskich usług. Po to, 
by takŜe mieszkańcy Trzesieki mogli w Szczecinku uprawiać sporty, Miasto dotuje działalność 
obiektów sportowych. Miasto poprzez swoich podatników dopłaca do wszystkich sfer Ŝycia 
mieszkańców w/w miejscowości. Zdaniem Burmistrza mieszkańcy tych miejscowości jedynie udają, Ŝe 
nie są mieszkańcami Szczecinka, choć znaczna część ich aktywności Ŝyciowej wiąŜe się ze 
Szczecinkiem. W ustawie są ściśle określone warunki, które trzeba spełnić. Burmistrz wyraził 
nadzieję, Ŝe pod koniec 2008r. Rada Miasta uchwali wniosek do  Rady Ministrów o przyłączenie 
części tych sołectw do Szczecinka. 
Potencjał Miasta jest nieporównywalnie większy z tym, co moŜe mieszkańcom zaoferować Wójt. 
Miasto na 20 lat moŜe pozyskać tereny pod budownictwo mieszkaniowe. MoŜna będzie objąć 
miejskim planem zagospodarowania przestrzennego drugi brzeg jeziora i realizować aspiracje 
turystyczne Szczecinka. Nie zmienia to struktury własności gruntów. Burmistrz zapewnił, Ŝe nie chodzi 
o Ŝadne skłócenie mieszkańców. Zdaniem Burmistrza nie ma tu Ŝadnych minusów. Proponowana 
uchwała jest otwarciem drogi dialogu z mieszkańcami gminy. Wartość przyłączonych nieruchomości 
wzrośnie. Natomiast podatek katastralny nie wiadomo czy i ewentualnie kiedy wejdzie w Ŝycie. 
Podatki zaś są prawie identyczne. Burmistrz dodał, Ŝe oferta inwestycyjna zostanie mieszkańcom 
przedstawiona. 
 

Andrzej Bratkowski radny - był uczestnikiem prac Komisji i stwierdził, Ŝe uległ sugestiom Burmistrza. 
Po zapoznaniu się z reakcjami mieszkańców gminy radny uwaŜa jednak, Ŝe problem będzie bardziej 
złoŜony. Sam projekt budzi juŜ Ŝywe emocje. Wójtowi – jak określił radny: „zabiera się srebra rodowe”. 
Radny zgłosił wniosek o wysłuchanie zdania Wójta, obecnego na sali.  
 
Szymon Kiedel radny - nie zgodził się z twierdzeniem radnego Matuszakiem, Ŝe uchwała intencyjna 
wywołuje animozje. Poza tym jednym z punktów uchwalonej na tej sesji Strategii jest poszerzenie 
granic Miasta. Jest to więc w interesie Miasta Szczecinek. 
 
Andrzej Jaszczur radny - wyraził pogląd, Ŝe występuje duŜo niepewności i Ŝe radni powinni 
reprezentować interesy mieszkańców Szczecinka i ostroŜnie podchodzić do problemu, ze względu na 
brak zgody mieszkańców Trzesieki. Zdaniem radnego próba przyłączenia Trzesieki do Szczecinka to 
jakby próba przyłączenia przez Putina Estonii do Rosji. Radny powołał się na słowa Burmistrza, który 
mówił o dofinansowywaniu obiektów sportowych, z których korzystają takŜe mieszkańcy Trzesieki. Ale 
czy z tego względu naleŜy przyłączać do Szczecinka Turowo i inne okoliczne wsie, do których dociera 
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Komunikacja Miejska. Radny podał przykłady miejscowości, które zachowały swoją odrębność 
działając na zasadzie porozumień. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM -  zwrócił uwagę, Ŝe porównanie Rady Miasta do Putina 
jest niezasadne, poniewaŜ Rada działa zgodnie z przepisami prawa, a przedstawione przez radnego 
Jaszczura ewentualne działanie Putina, gdyby do niego doszło, miałoby charakter bezprawny. 
Podjęcie proponowanej w porządku obrad uchwały w Ŝaden sposób nie narusza ani polskiego prawa 
ani międzynarodowego. 
 

Andrzej Sochaj radny -  zapytał, po co prowadzić rozmowy z mieszkańcami, skoro ich opinia nie 
będzie brana pod uwagę. Radny dodał, Ŝe jego zdaniem wystąpienie Przewodniczącego Rady 
Osiedla było słuszne. Radny stwierdził, iŜ bardziej jest za  ewolucją niŜ za rewolucją, która – jak to 
określił-  „poŜera swoje dzieci”. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe występując w TV Kablowej GAWEX mówił  
o obowiązującym prawie i obowiązującej procedurze, w myśl której opinia mieszkańców nie jest 
wiąŜąca dla Rady Ministrów. Opinia mieszkańców w sprawie zmiany granic administracyjnych nie ma 
charakteru referendum. To konsultacje, mające innych charakter prawny. Rada Ministrów podejmuje 
decyzję w oparciu o całokształt danych, niezaleŜnie od zdania mieszkańców. MoŜe być tak, Ŝe 
mieszkańcy Trzesieki będą chcieli przyłączenia a Rada Ministrów nie wyrazi na to zgody, albo 
odwrotnie. 
 
Bogumil Klyk Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej - zauwaŜył, Ŝe na sali nie 
ma chyba osób, które nie zetknęłyby się z opiniami na poruszany temat i dodał, Ŝe podejmując 
uchwałę Rada daje szansę Burmistrzowi na przekonanie mieszkańców Trzesieki, iŜ przyłączenie do 
Szczecinka będzie dla nich korzystne.  Radni powinni być zainteresowani realizacją tego, co jest 
zapisane w przyjętej Strategii. Klub Radnych PO wie, Ŝe jest to sytuacja trudna, ale status Trzesieki  
i Świątek jako wsi jest fikcją. Klub Radnych PO będzie głosował za przyjęciem uchwały.  
 

Roman Matuszak radny –  jeszcze raz wyraził stanowisko, Ŝe te same cele moŜna osiągnąć bez 
podejmowania tej uchwały, dogadując się z Wójtem i mieszkańcami gminy. Ustawa o samorządzie 
gminnym stwierdza, Ŝe opinia mieszkańców nie musi być brana pod uwagę, ale zdaniem radnego jest 
to sprzeczne z ideą społeczeństwa obywatelskiego. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM- udzielił głosu Wójtowi Gminy Szczecinek, obecnemu 
na sesji. 
 

Janusz Babi ński Wójt Gminy Szczecinek- podziękował Przewodniczącemu RM za umoŜliwienie mu 
zabrania głosu w tak waŜnej kwestii i następnie powołał się na dane dotyczące uŜytków rolnych 
znajdujących się na terenie miasta, o łącznej powierzchni 1300 ha, z czego 918 ha to grunty rolne,  
6 ha to sady, 242 ha to łąki 1 aŜ 100 ha pastwisk. Grunty leśne wynoszą 680 ha, z czego 663 ha to 
lasy, 17 ha grunty zadrzewione. Gruntów na cele przemysłowe jest tylko 52 ha. Wójt przytoczył teŜ 
dane dotyczące terenów mieszkaniowych – 182 ha, tereny zabudowane 294 ha, a zurbanizowane 
tereny niezabudowane to 137 ha. JeŜeli chodzi o nieuŜytki to ich powierzchnia na terenie miasta 
wynosi 238 ha. Tereny róŜne 186 ha, to takŜe tereny mienia powojskowego.  Podobne mienie 
powojskowe Burmistrz Szczecinka chce przejąć w Trzesiece.  Wójt wskazał przykłady terenów 
zakrzaczonych – po jednej i po drugiej stronie Szczecinka. Zdaniem Wójta, przy tak duŜym 
niewykorzystaniu znacznej powierzchni miasta nie powinno dąŜyć się do przyłączenia do Szczecinka 
Trzesieki, której mieszkańcy tego nie chcą. Wójt powołał się na przeprowadzony sondaŜ, z którego 
wynika, Ŝe ponad 300 osób w Trzesiece na 350 uprawnionych nie chce przyłączenia tej miejscowości 
do Szczecinka. Wójt informując, Ŝe wraz z nim są na sali przedstawiciele Świątek i przedstawiciele 
Trzesieki zapytał Burmistrza, czy Burmistrz kontaktował się w tej sprawie z radnymi z Gminy, 
wywodzącymi się z Platformy Obywatelskiej, którzy takŜe nie chcą tego przyłączenia. Wójt dodał, Ŝe 
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na zebraniu wiejskim w Świątkach wszyscy byli przeciwni przyłączeniu do Szczecinka. Wójt zadał 
Burmistrzowi pytanie, co jeszcze moŜna wybudować w Świątkach lub w Trzesiece, skoro Gmina 
wybudowała tam juŜ wszystko, co było potrzebne. Telekomunikacja jest, gaz jest, kanalizacja jest, 
droga asfaltowa jest, jest pełne uzbrojenie osiedli. Wójt niezgodził się ze stanowiskiem Burmistrza, Ŝe 
lokalizacja wysypiska komunalnego na terenie gminy wiąŜe się wyłącznie z chęcią pozyskania przez 
Wójta pieniędzy unijnych, poniewaŜ jak zapewnił Wójt – chodzi mu przede wszystkim o ludzi. W 2011 
dotychczasowe składowisko zostanie zamknięte. Gmina będzie miała jednak nadal swoje składowisko 
ale Miasto będzie musiało wywozić odpady do Jeziorek k. Barwic.  Wójt uznał za nieprawdziwe 
informacje o podatkach podawane w prasie tłumacząc, Ŝe jak się mówi o podatkach to trzeba je 
przeczytać i porównać.  Trzeba teŜ przytoczyć uchwały ustalające poszczególne podatki. Wójt 
odnosząc się do korzystania przez dzieci z terenów gminy z przedszkoli miejskich stwierdził, Ŝe 
przecieŜ Gmina za to płaci. Poza tym tylko jedno przedszkole w mieście jest publiczne, pozostałe są 
prywatne.  Wójt niezgodził się teŜ z tezą, Ŝe Miasto dopłaca do korzystania przez mieszkańców gminy 
z basenu czy kina. PrzecieŜ z obiektów tych mogą w pełni korzystać takŜe wszyscy turyści 
odwiedzający Szczecinek, np. mieszkańcy Gdańska.  Wójt zwrócił równieŜ uwagę na zaniedbane 
targowisko miejskie sugerując, by władze Miasta najpierw tam skierowały swoje działania. Wójt 
zarzucił radnym miejskim, Ŝe w dniu dzisiejszym uchwalili Strategię dotyczącą takŜe mieszkańców 
gminy, o której mieszkańcy gminy nic nie wiedzą. Zdaniem Wójta moŜna było wpierw przedstawić 
propozycję w formie np. wizualizacji. Wójt nawiązał takŜe do początków tworzenia w mieście rad 
osiedlowych, których potrzebę powołania uzasadniano chęcią umoŜliwienia mieszkańcom 
reprezentacji ich waŜnych spraw. Mówiąc o Mysiej Wyspie Wójt zapewnił, Ŝe Gmina nie zamierzała 
przeszkadzać w stawianiu tam np. pensjonatu. Do tego nie potrzeba łączenia się ze Szczecinkiem. 
Swoje wystąpienie Wójt zakończył uwagą, Ŝe omawiane działania zostaną poddane ocenie społecznej 
za trzy lata. 
 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - zapewnił, Ŝe nie chce wdawać się w polemikę z Wójtem. Poprosił, 
by na oceny mieszkańców poczekać do czasu, gdy obie strony przedstawią im swoje argumenty. 
Burmistrz przez najbliŜszy rok będzie pracował nad tym, aby mieszkańcy Trzesieki zmienili zdanie.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z barkiem dalszych uwag przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 11 głosami „za” przy 7 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  
w sprawie  przystąpienia do zmiany granic administracyjnych Miasta Szczecinek. 
 

Uchwała Nr XVII/167/08 
 
Ad.8 Uchwała w sprawie bonifikaty od opłaty z tytuł u przekształcenia prawa u Ŝytkowania 
wieczystego w prawo własno ści.  

 
 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej- poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję 4 głosami „za”. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do 
głosowania. Podczas głosowania na sali obrad nieobecny był radny Wiesław Drewnowski. 
 
W głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie bonifikaty  
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności. 
 

Uchwała Nr XVII/168/08 
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Po głosowaniu na salę obrad wrócił radny Wiesław Drewnowski. 

 
 

Ad.9. Uchwała w sprawie ustalenia stawki procentowe j opłaty adiacenckiej . 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej- poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję 4 głosami „za”. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do 
głosowania. Podczas głosowania na sali obrad nieobecny był radny Ryszard Kabat. 
 
W głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawki 
procentowej opłaty adiacenckiej. 
 

Uchwała Nr XVII/169/08 
 

Po głosowaniu na salę obrad wrócił radny Ryszard Kabat. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej- w imieniu Komisji zgłosił uwagę 
do paragrafu 1 pkt 2 projektu uchwały dotyczącą nieruchomości przy ul. Kościuszki 76 – terenu za 
CAMPINGIEM, chodzi o działkę z dostępem do jeziora, poniewaŜ pojawiły się wątpliwości co do 
zapisu w planie zagospodarowania przestrzennego. Komisja zgłosiła wniosek  formalny o wyłączenie 
tej działki  z treści uchwały.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - stwierdził, Ŝe wniosek Komisji jest wynikiem pewnego 
nieporozumienia. Przeznacza się do zbycia te grunty właśnie dlatego, Ŝe  wcześniej za zgodą Rady 
Miasta w planie zagospodarowania przestrzennego dopuszczono łączną sprzedaŜ  tego terenu. Była 
wówczas mowa o tym, Ŝe działki przeznacza się do łącznej sprzedaŜy. Daje to moŜliwość, by przyszły 
inwestor zagospodarował brzeg jeziora w tym miejscu,  uatrakcyjniając go dla gości hotelowych, przy 
zachowaniu swobodnego dostępu do brzegu mieszkańcom Szczecinka. Burmistrz poprosił radnych, 
by nie zmieniali swojej wcześniejszej decyzji. 
Burmistrz poruszył teŜ drugą kwestię, która wyniknęła juŜ po spotkaniu Komisji – tj. wniosek z parafii 
Świętego Krzysztofa o nieodpłatne przekazanie nieruchomości, na cele związane z prowadzeniem 
działalności charytatywnej. Burmistrz zaznaczył, Ŝe jest przeciwny temu wnioskowi, poniewaŜ Miasto 
juŜ dwukrotnie przekazało nieodpłatnie Kościołowi nieruchomości gruntowe. Poza tym ta parafia póki 
co takiej działalności nie prowadzi, a w mieście jest wiele innych instytucji, które zadanie to realizują. 
 
Wiesław Drewnowski radny –  zapytał, czy istnieje prawna moŜliwość przekazania tej działki 
nieodpłatnie. 
. 
Czesław Podkowiak mecenas – wyjaśnił, Ŝe po przeanalizowaniu uwaŜa, iŜ nie ma moŜliwości 
prawnej, by przekazać tę działkę nieodpłatnie na cele charytatywne, moŜna tylko na cele sakralne.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz- poinformował, Ŝe Kierownik Ref. G.N. jest odmiennego zdania 
uwaŜając, Ŝe istnieje prawna moŜliwość.  
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Tomasz Piesik Kierownik Ref. G.N. – wyjaśnił, Ŝe chodziło mu o to, Ŝe na cele charytatywne moŜna 
sprzedać nieruchomość w trybie bezprzetargowym.  
 
Ryszard Kabat radny- w związku ze zgłoszonymi wątpliwościami wystąpił z wnioskiem formalnym  
o wyłączenie z treści uchwały dwóch działek: przy ul. Kościuszki i przy ul. Matusewicz. 
 

Czesław Podkowiak mecenas – wyjaśnił, Ŝe wniosek parafii dotyczył nieodpłatnego przekazania 
nieruchomości. SprzedaŜ bezprzetargowa jest zupełnie innym rozwiązaniem prawnym. 
 
Andrzej Jaszczur radny – powtórzył wniosek formalny radnego Kabata o wyłączenie dwóch 
nieruchomości z treści uchwały, wnosząc by skierować te kwestie ponownie do prac w komisjach. 
 
Andrzej Bratkowski radny- stwierdził, Ŝe jest przeciwny w/w wnioskowi i wnosi o pozostawienie 
treści w uchwały w takiej formie, jaka została zaproponowana w projekcie, poniewaŜ zdaniem radnego 
nie zachodzi taka potrzeba społeczna. 
 
Andrzej Jaszczur radny- odnosząc się do zgłoszonego wniosku zauwaŜył, Ŝe plan 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nad jeziorem przy ul. Kościuszki określa funkcję  
i słuŜebność tego terenu jako dostępnego dla wszystkich uŜytkowników ciągu pieszo-rowerowego 
wzdłuŜ jeziora. Radny dodał, Ŝe w Szczecinku występują jednak przykłady, gdzie róŜnie taka 
słuŜebność i dostępność  jest realizowana. MoŜe dostęp do jeziora będzie  swobodny, ale moŜe tak 
jak w Trzesiece  brzeg jeziora zostanie odgrodzony. Radny przypomniał, Ŝe poprzedni mieszkańcy 
Szczecinka nie zabudowywali brzegów jeziora. Pierwsza zabudowa pojawiła się dopiero w pobliŜu 
zamku, ale na półwyspie. Zaproponował więc sprzedanie tylko jednej działki przy ul. Kościuszki, bez 
tej leŜącej przy jeziorze.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz-  wyraził zdziwienie, Ŝe radny Andrzej Jaszczur zmienił zdanie po 
uchwaleniu planu zagospodarowania przestrzennego, w którym przewidziano sprzedaŜ obu działek 
łącznie. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe grunt moŜna sprzedać, ale nabywca nie będzie mógł zabronić 
przechodzenia ludziom brzegiem jeziora w tym miejscu, ani nie będzie mógł tego terenu przegrodzić 
w poprzek. Nabycie dwóch działek łącznie umoŜliwia właścicielowi zagospodarowanie terenu nad 
jeziorem w sposób atrakcyjny takŜe dla gości hotelowych. 
 
Tomasz Piesik Kierownik Ref. GN – wyjaśnił, Ŝe plan zagospodarowania przestrzennego zabrania 
stawiania w tym miejscu ogrodzenia. 
 
Bogumił Kłyk Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej – w imieniu Klubu 
poprosił o kilkuminutową przerwę.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM- ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 14:05. 
 
Obrady zostały wznowione po przerwie o godz. 14;15. (obecnych 17 radnych, nieobecni radni: 
Krzysztof KrzyŜanowski, Janusz Rautszko, Józef Świerczyński oraz radna Maria Kadela). 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - wznawiając obrady udzielił głosu Pani Danucie 
Kowalskiej. 
 
Danuta Kowalska Kierownik Ref. PPUA - wyjaśniła, Ŝe cały teren campingu i działki przylegającej 
do jeziora, zgodnie z uchwalonym planem zagospodarowania przestrzennego stanowi jedną parcelę  
i powinien być sprzedany łącznie. W planie jest zakaz grodzenia działki przy jeziorze. Gdyby takie 
ogrodzenie się pojawiło, naleŜałoby wystąpić z wnioskiem do PINB o nakazanie rozbiórki. Poprzednio 
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takich zastrzeŜeń nie było, dlatego niektóre działki zostały odgrodzone. Zgodnie z planem nie moŜna 
sprzedać tylko części tej parceli.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do 
przegłosowania kolejno zgłoszonych wniosków: 
− I wniosek : o wyłączenie z projektu uchwały nieruchomości ujętej paragrafie 1 pkt.2, połoŜonej przy 

ul. Kościuszki 76. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 12 głosami „przeciw” przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
odrzuciła w/w wniosek. 
 
− II wniosek: o wyłączenie z projektu uchwały nieruchomości ujętej paragrafie 1 pkt.4, połoŜonej przy 

ul. Matusewicz. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 15 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” przyjęła w/w poprawkę 
wyłączając z projektu uchwały nieruchomość oznaczoną numerami działek 600/5 i 600/10. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przystąpił do głosowania nad uchwałą,  
z uwzględnieniem przyjętej zmiany i związanym z tym przesunięciem numeracji kolejnych punktów 
paragrafu 1. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 15 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
 

Uchwała Nr XVII/170/08 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu „Limanowskie go” w Szczecinku.  
 
(Na salę obrad powróciła radna Maria Kadela). 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w imieniu nieobecnego na sesji radnego Janusza 
Rautszko przedstawił stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności informując, Ŝe 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 1 głosie sprzeciwu. 
 
Andrzej Jaszczur radny – poinformował, Ŝe to on na posiedzeniu Komisji był przeciwny 
opracowywaniu nowego planu. Wnioski, które wpłynęły praktycznie pochodzą od jednego podmiotu. 
Radnego nie przekonuje  argumentacja, Ŝe ma to poprawić funkcjonalność terenu. Faktycznie chodzi 
o zmianę funkcji Placu Kamińskiego. Zdaniem radnego plac sprzedano wówczas za bardzo niską 
cenę tylko dlatego, Ŝe nabywca zobowiązał się wybudować tam duŜy hotel. 
 
Jerzy Hardie-Douglas- stwierdził, Ŝe wypowiedź radnego Jaszczura sprawia wraŜenie niestosownych 
insynuacji, iŜ przystąpienie do zmiany planu następuje na Ŝyczenie Pana Nowaka, właściciela Placu 
Kamińskiego, ale w rzeczywistości taka decyzja została zaproponowana juŜ wcześniej, zanim 
wpłynęły jego wnioski. Okazało się, Ŝe poprzedni plan był mało precyzyjny. Burmistrz nie zgodził się  
z tezą, Ŝe plac sprzedano za niską cenę, poniewaŜ wówczas radni byli bardzo zadowoleni z uzyskanej 
przez Miasto kwoty. Burmistrz widział makietę i wizualizację planowanej na Placu Kamińskiego 
budowy kompleksu obiektów i wygląda to bardzo atrakcyjnie i korzystnie.  
 
Andrzej Bratkowski radny – poprosił o sprecyzowanie wniosków złoŜonych przez p. Nowaka. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz- odpowiedział, Ŝe p. Nowak chciałby wybudować w tym miejscu 
obiekt w kształcie kwadratu z wolną przestrzenią-dziedzińcem w środku, w jednym skrzydle hotel,  
w drugim usługi, w trzecim sklepy, w czwartym mieszkaniówka. 
 
Andrzej Bratkowski radny - zapytał, czy proponowany plan przewiduje podział tej działki. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - wyjaśnił, Ŝe nie ma moŜliwości podziału działki. Propozycja 
dotyczy zmiany planów zabudowy. Skoro do miasta wpuszczono sklepy wielkopowierzchniowe to  
i niech tą działalność reguluje rynek. Dzisiaj inwestorzy hotelowi chcą łączyć swoją działalność  
z innymi usługami. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM- w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił 
do głosowania nad uchwałą. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 13 głosami „za” przy 5 głosach „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
„Limanowskiego” w Szczecinku. 
  

Uchwała Nr XVII/171/08 
 

Ad.12. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu „Parkowa” w Szczecinku . 

 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w imieniu nieobecnego na sesji radnego Janusza 
Rautszko przedstawił stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności informując, Ŝe 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 1 głosie sprzeciwu. 

 
Roman Matuszak radny - stwierdził, Ŝe w przypadku tego planu sytuacja wygląda podobnie jak  
w przypadku planu terenu „Limanowskiego”. Wpłynął wniosek o zmianę sposobu zagospodarowania 
działki przy skrzyŜowaniu ul. Kościuszki z ul. Jeziorną. Plan przewiduje budynek z usługami na 
parterze, z kilkoma kondygnacjami mieszkaniowymi. Wniosek o jedną kondygnację zdaniem radnego 
nie powinien być przyjęty. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz - wyjaśnił, Ŝe dotychczasowy plan zawiera niekorzystne zapisy dotyczące 
nieruchomości nie tylko przy skrzyŜowaniu ul. Kościuszki z ul. Jeziorną. Zmieniło się prawo, i dlatego 
przystępuje się do zmiany planów, a nie dlatego, Ŝe z wnioskami wystąpiły jakieś podmioty 
gospodarcze. Poza tym faktycznie brakuje miejsc parkingowych w okolicach obserwatorium 
astronomicznego. 
 
Andrzej Jaszczur radny – zapytał jak przepisy prawa regulują jednostkowe podchodzenie do 
poszczególnych kwartałów w obszarze danych planów.  
 
Danuta Kowalska Kierownik Ref. PPUA - wyjaśniła, Ŝe Miasto pokryte jest juŜ prawie w całości 
planami zagospodarowania przestrzennego i juŜ niedługo będzie to wykonane kompletnie. Przyszedł 
czas na zmiany planów opracowanych pod rządami poprzedniej ustawy. Stara ustawa nie miała 
przepisów wykonawczych i była nieprecyzyjna. Nowa ustawa nakłada na Burmistrza obowiązek 
rejestrowania wszystkich wniosków dotyczących poszczególnych planów. Do innych planów wniosków 
na razie nie ma. Po przystąpieniu do zmiany omawianego planu mogą jednak wpłynąć następne 
wnioski.  
 
Andrzej Jaszczur radny - przypomniał, Ŝe w procesie opracowywania i uchwalania omawianego 
planu radni podeszli do niego z pełną odpowiedzialnością, analizując parcelę po parceli. Nie 
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dopatrzono się wówczas Ŝadnych błędnych zapisów. Poza tym dotychczasowy plan obowiązuje 
dopiero niepełne 4 lata. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - stwierdził, Ŝe nic nie jest wieczne. Dotychczasowe plany mają 
wiele błędów niezaleŜnie od odczucia radnego. Przepisy prawa wymagają przeprowadzenia zmian. 
Burmistrz poinformował przy tym, Ŝe Wiceburmistrz Daniel Rak przed kilkoma dniami ukończył studia 
podyplomowe z zakresu planowania przestrzennego i urbanistyki i w związku tym jest dobrze 
zorientowany w tej dziedzinie. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - pogratulował Wiceburmistrzowi ukończenia studiów 
podyplomowych i w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił do głosowania nad uchwałą. 
 
W głosowaniu jawnym Rada 13 głosami „za” przy 4 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu „Parkowa” w Szczecinku. 
 

Uchwała Nr XVII/172/08 
Ad.13. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  terenu „Winniczna”  w Szczecinku.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w imieniu nieobecnego na sesji radnego Janusza 
Rautszko przedstawił stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności informując, Ŝe 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 1 głosie sprzeciwu. W związku z brakiem 
dalszych uwag Przewodniczący przystąpił do glosowania.  
 
(Podczas glosowania na sali obrad nie było radnego Bogumiła Kłyka oraz  radnego Romana 
Matuszaka). 
 
W głosowaniu jawnym Rada 13 głosami „za przy 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu „Winniczna” w Szczecinku. 
 

Uchwała nr XVII/173/08 
 

Ad.14. Uchwała w sprawie upowa Ŝnienia Przewodnicz ącego Rady Miasta Szczecinek do 
wykonywania czynno ści w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrz a Miasta 
Szczecinek.  
 
(Na salę obrad powrócili radni Bogumił Kłyk i Roman Matuszak). 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i zaŜartował, Ŝe brzmi 
groźnie, ale niewiele oznacza, otwierając następnie dyskusję.  
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego - 
poinformował, Ŝe inicjatorem uchwały jest Komisja, która jednocześnie pozytywnie ją zaopiniowała. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił 
do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie upowaŜnienia 
Przewodniczącego Rady Miasta Szczecinek do wykonywania czynności w sprawach z zakresu prawa 
pracy wobec Burmistrza Miasta Szczecinek. 
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Uchwała nr XVII/174/08 
 

 
Ad.15. Uchwała w sprawie ustalenia dodatkowego wyna grodzenia rocznego.  

 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM-  odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję.  
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego - 
poinformował, Ŝe inicjatorem uchwały jest Komisja, która jednocześnie pozytywnie tę uchwałę 
zaopiniowała. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej - poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił 
do głosowania. 
 
Roman Matuszak radny- zapytał, czy podjęcie takiej uchwały jest obligatoryjne, czy teŜ moŜe są 
przypadki, Ŝe Rada moŜe odmówić jej podjęcia.  
 
Czesław Podkowiak mecenas - wyjaśnił, Ŝe podjęcie uchwały jest skutkiem orzeczenia Sądu 
Administracyjnego, który stwierdził, Ŝe to organ stanowiący danej gminy powinien podjąć uchwałę  
o przyznaniu Burmistrzowi 13-tej pensji. NaleŜy zatem ją podjąć. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - poprosił o dodatkowe wyjaśnienie, czy Rada moŜe nie przyznać 
Burmistrzowi 13-tki. 
 
Czesław Podkowiak mecenas – wymienił przypadki przewidziane w ustawie, w których byłoby to 
moŜliwe, ale Ŝaden z nich nie występuje w tej sytuacji. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - podkreślił, Ŝe Ŝaden z przypadków zacytowanych 
przez mecenasa Podkowiaka nie dotyczy tej sytuacji. 
 
Roman Matuszak radny- uznał sprawę za wyjaśnioną. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił 
do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 
 

Uchwała Nr XVII/175/08 
 
Ad.16. Uchwała zmiany uchwały Nr XI/92/07 Rady Mias ta Szczecinek z dnia 18 czerwca 2007r.  
w sprawie wyra Ŝenia zgody na wzniesienie kamienia pami ątkowego.  
 

 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję.  
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego - 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. 
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Andrzej Bratkowski radny - nawiązał do miejsca lokalizacji kamienia pamiątkowego a następnie 
odczytał fragment z relacji otwarcia muzeum w Niemczech, w którym uczestniczyła delegacja ze 
Szczecinka z poprzednim Burmistrzem Marianem Tomaszem Golińskim na czele. Podczas w/w 
uroczystości przedstawiciel strony niemieckiej poruszył temat  50 lat  patronatu nad niemieckimi 
wychodźcami ze Szczecinka, wyraŜając zadowolenie z usunięcia ze ściany szczecineckiego Ratusza 
plakietki (tablicy) nawiązującej do powrotu Polaków na te ziemie. Zdaniem w/w przedstawiciela strony 
niemieckiej taka tablica była przejawem „zdefraudowania niemieckiej przeszłości”, dlatego „Ŝądał” on 
usunięcia tej tablicy i swego dopiął.  
Radny Andrzej Bratkowski odczytując fragmenty w/w relacji chciał w ten sposób zaprotestować 
przeciwko butnej postawie Niemców i zachęcić radnych do nie głosowania nad projektem 
proponowanej uchwały. Jeśli juŜ jednak głosowanie ma się odbyć radny Bratkowski zgłosił wniosek 
formalny, aby zgodę na postawienie spornego kamienia pamiątkowego uzaleŜnić od postawienia 
przez niemieckich wychodźców drugiej tablicy pamiątkowej z napisem upamiętniającym 70 rocznicę 
tzw. „Nocy Kryształowej”, kiedy to szczecineccy naziści spalili Ŝywcem tutejszych śydów i tutejszą 
synagogę: „Sąsiad Niemiec Sąsiadowi śydowi zgotował ten los”. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – zwrócił uwagę, Ŝe pojedynczy radny nie posiada inicjatywy 
uchwałodawczej i przypomniał, Ŝe radny Bratkowski poruszał juŜ temat lokalizacji tego pomnika, ale 
nie o tym jest teraz mowa. Obecnie chodzi tylko o zmianę treści napisu. Pewna intencja została 
przegłosowana juŜ wcześniej. 
 
Czesław Podkowiak mecenas- wyjaśnił, Ŝe wniosek radnego Bratkowskiego nie powinien być 
poddany pod głosowanie, poniewaŜ propozycja zmiany treści uchwały czy projektu uchwały nie 
powinna mieć formy abstrakcyjnej, ale wymaga skonkretyzowania i przejścia przez procedurę  
w poszczególnych Komisjach. Poza tym sam radny nie moŜe zgłaszać projektu uchwały. 
 
Andrzej Bratkowski radny –  w związku z powyŜszymi wyjaśnieniami wystąpił z wnioskiem  
o odesłanie projektu proponowanej uchwały  do Komisji. 
 
Roman Matuszak radny – odnosząc się do propozycji dotyczącej treści napisu na pomniku wyraził 
opinię, Ŝe napis „dawnym mieszkańcom” dotyczy wszystkich nacji, a  nie tylko Niemców. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM- przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego 
Bratkowskiego o wycofanie projektu uchwały i skierowanie tego projektu ponownie do Komisji. 
 
W głosowaniu jawnym rada 16 głosami „przeciw” przy 1 głosie „za i 1 głosie „wstrzymującym się” 
odrzuciła w/w wniosek. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM –  przystąpił do głosowania nad uchwałą. 
 
W głosowaniu jawnym rada 16 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XI/92/07 Rady Miasta Szczecinek z dnia 18 czerwca 
2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie kamienia pamiątkowego. 
 

Uchwała Nr XVII/176/08 
 
Ad.17. Uchwała w sprawie współpracy Miasta Szczecin ek z Samorz ądem Soderhamn.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM- odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego - 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. 
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Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM –  przystąpił do głosowania nad uchwałą. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie współpracy 
Miasta Szczecinek z Samorządem Soderhamn. 
 

Uchwała Nr XVII/177/08 
 

Ad. 18. Sprawozdanie Burmistrza Miasta.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - zapytał o uwagi Radnych do sprawozdania 
Burmistrza. 
 
Roman Matuszak radny- zapytał o zarządzenia Burmistrza Nr 211/07, 212/07, 213/07 oraz 11/08  
w sprawie powierzenia zadań PGK sp. z o.o., wyraŜając zdanie, Ŝe niezastosowanie w tych 
przypadkach prawa zamówień publicznych pomimo, iŜ jest zgodne z prawem, to powinno być 
niedopuszczalne.  Publiczne pieniądze naleŜy wydawać w sposób zapewniający najlepsze ich 
wykorzystanie. Inne podmioty gospodarcze w Szczecinku, które byłyby w stanie wykonać takie 
zadania, nie miały szans, aby się o to starać.  Radny zapytał następnie  o pkt.4 sprawozdania – 
przyczyny zgody dla ZGM TBS Sp. z o.o. na przedłuŜenie o 3 miesiące umowy na budowę zespołu 
dwóch budynków mieszkalnych. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - odpowiadając na pierwsze pytanie radnego Matuszaka stwierdził, 
Ŝe słusznie radny zauwaŜył, Ŝe działanie Burmistrza było zgodne z prawem. Jest to kompetencja 
Burmistrza, który uwaŜa, Ŝe uczynił to z korzyścią dla Szczecinka. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz- odpowiadając na drugie pytanie radnego Matuszaka wyjaśnił, Ŝe zgoda 
na przedłuŜenie umowy została podjęta na wniosek ZGM poniewaŜ wystąpiły prace dodatkowe  
i częściowa wymiana gruntów.  
 
Tomasz Wełk Prezes ZGM TBS Sp. z o.o. – wyjaśnił, Ŝe pierwotny termin 15 miesięcy był zbyt krótki 
na realizację zadania ze względu na konieczność wymiany gruntów, o której wspomniał Wiceburmistrz 
Daniel Rak. Bank wyraził zgodę na wydłuŜenie umowy do 18 miesięcy. 
 
Roman Matuszak radny – stwierdził, Ŝe uzyskał dość jasną odpowiedź.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - w związku z brakiem dalszych uwag i pytań przystąpił 
do realizacji następnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 19. Informacja Przewodnicz ącego RM.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przedstawił informację o swojej działalności w okresie 
od 18 grudnia 2007r. do 25 stycznia 2008r.   

 
W okresie tym do Rady Miasta w sprawach mieszkaniowych wpłynęło 7 wniosków, które zostały 
skierowane do Komisji Problemów Społecznych. 
 
Ad. 20. Wnioski i zapytania radnych.  
 
Andrzej Bratkowski  radny – złoŜył na ręce Przewodniczącego Rady Miasta pisemną rezygnację  
z prac w Komisji Rewizyjnej wnioskując do Rady Miasta o podjęcie uchwały odwołującej go z członka 
w/w Komisji.  Jednocześnie radny zwrócił się do Rady Miasta z wnioskiem o powołanie go do Komisji 
Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki. 
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Wiesław Drewnowski radny– zgłosił problem dotyczący trudności z zaparkowaniem samochodów 
przy ul. Wyszyńskiego w pobliŜu budynku dawnej restauracji „GRYF” oraz w pobliŜu postoju 
taksówek, postulując, by Miasto zwróciło się o rozwiązanie tego problemu do Starostwa, poprzez 
wprowadzenie limitu czasu parkowania w tych miejscach.  
 
Andrzej Jaszczur radny - poparł wniosek radnego Drewnowskiego proponując Wiceburmistrzowi 
Danielowi Rakowi przedyskutowanie moŜliwości wystąpienia do Starostwa z wnioskiem  
o wprowadzenie czasowych stref parkowania. 
 
Andrzej Sochaj radny – zapytał, czy działa juŜ w mieście sieć monitoringu wizyjnego. Radny wystąpił 
teŜ z wnioskiem o zaproszenie na następną sesję Prezesa SzLOT – p. Sobowa, aby przedstawił 
Radzie Miasta plan działania tej organizacji. 
 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący RM zamknął sesję. 
 
Sesja zakończyła się o godz.15:30. 

 
 

Protokołował:       Przewodniczący RM: 
 
Dariusz Krupski      Wiesław Suchowiejko 


